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Republika e Kosovësss 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv 

Prolećno zasedanje 

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje  

Sednixca br. 35 

Zgrada Skupštine, sala N - 302 

Priština, 13. februar 2019, u 10:00 časova 

 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici su pristvovali: Besa Baftiu, Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, Flora Brovina, Bekim Haxhiu, 

Drita Millaku, Haxhi Avdyli, Time Kadrijaj i Fikrim Damka. 

 

Odsustvovali: Miljana Nikolić, Enver Hoti i Naser Rugova. 

 

Drugi pozvani: Predstavnici Inspektorata za zdravstvo, Ardita Baraku, Diana Shehu, Advije 

Mala, Nora Kunsani- Demjaha i Bashkim Vajovci. 

  

Drugi učesnici: Besiana Dauti, Ekonomia Online i Djellza Bajraliu KDI.  

 

Sednici je predsedavala, Besa Baftiu, predsednica Komisje.  

 

 

      

DNEVNI  RED: 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od 23.01.2019 i  29.01.2019; 

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona o radu; 

4. Sastanak sa  predstavnicima Inspektorata za zdravstvo; 

5. Razno. 

 

1.  Usvajanje dnevnog reda; 

 
 
Dnevni red je usvojen bez izmena.  
 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od 23.01.2019 i  29.01.2019; 
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Zapisnici sa sednica od 23.01.2019 i 29.01.2019, usvojeni su bez primedbi. 

 

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona o radu 

 

 

Predsednica Besa Baftiu: kao što je poznato aktuelni Zakon o radu je usvojen 2010 i isti je u 

jednoj meri uredio pravni okvir o radnom odnosu. Ovaj Zakon ima potrebe za dopunu i izmenu, 

kako bi bili u saglasnosti sa direktivama EU, 17 direktiva EU iz radnog odnosa su inkorporisane u 

ovaj Zakon.  

 

Drita Millaku rekla je da mi imamo dobre zakone, ali se ne primenjuju i moramo se angažovati 

za njihovu primenu. 

 

Predsednica: tokom usvajanja Zakona o transfuziji krvi, utvrđeno je da lice koje je davalac krvi 

ima 2 dana odmora,  dok u aktuelnom zakonu je 1 dan, znači potrebne su ispravke. Neophodno je 

da usvojimo u načelu isti i omogućimo Skupštini da diskutuje, dok njihove primedbe ćemo 

preuzeti kao Komisija. 

 

Time Kadrijaj rekla je da ćemo mi glasati u načelu za ovaj Nacrt zakona kako bi mogao da se 

prosledi Skupštini Kosova. 

Mi znamo da je obavljeno monitorisanje ovog Zakona i ja sam bila u radnoj grupi i  videli smo 

nedostatke u primeni. To je dobra mogućnost, jer u radnoj grupi će biti predstavnici svih 

političkih subjekta, a ja ču glasati za isti u načelu. 

 

Flora Brovina rekla je da će glasati za ovaj zakon. Kada se radi o bazičnim zakonima oni moraju 

imati i izmene jer i društvo se menja. Ovaj zakon je bio avanziran i uspostavio je po prvi put 

pravila zapošljavanja. Mi kao Komisija ćemo predložiti amandmane nakon što saslušamo 

zainteresovane strane, ja sam za usvajanje istog ali i da radimo na njemu. 

 

Fatmire Kollqaku rekla je da će glasati u načelu na plenarnoj sednici i dati svoje komentare, jer 

je ovim zakonom postoji neravnopravnost između radnika i javnog sektora. Ovim zakonom se 

pokušava da se eliminiše ova neravnopravnost između radnika javnog i privatnog sektora. 

 

Bekim Haxhiu rekao je da u načelu podržava ovaj Nacrt zakona i da je za prosleđivanju 

plenarnoj sednici. Prema mom mišljenju Nacrt zakona o radu mora da sadrži i porodiljsko i 

roditeljsko odsustvo, jer može da postoji nesaglasnosti između zakona. 

 

 

Predsednica- naravno, da pored ovog zakona moramo imati i Nacrt zakona o porodiljskom i 

roditeljskom odsustvu, jer mi i dalje nemamo taj Nacrt zakona.   

 

Haxhi Avdyli rekao je kao predstavnik LDK u načelu podržava ovaj Nacrt zakona, znajući da se 

radi o značajnom zakonu koji uređuje odnos rada na Kosovu i da ćemo sa istim smanjiti 

neravnopravnosti u raznim sektorima, naročito u privatnom sektoru. Ovim zakonom ćemo se 

truditi da ojačimo mehanizme kontrole za primenu zakona a i jačanje Inspektorata rada. 

 

Komisija, nakon diskusija članova Komisije, donela je: 
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O d l u k u  

 

Usvaja se u načelu Nacrt zakona o inspektoratu rada. 

 

 

4. Sastanak sa predstavnicima Inspektorata zdravstva 

 

Predsednica: Upoznati smo da ste bili na štrajku u vezi vašeg statusa kao inspektorat zdravstva. 

Mi ćemo vas saslušati a zatim videti šta možemo mi učiniti kao Komisija u ovom pravcu.  

 

Načelnik Inspektorata zdravstva pri Ministarstvu zdravstva Ardita Baraku-  
Za vašu informaciju, radi se o 10 zdravstvenih profesionalaca, 9 inspektora i ja načelnik.  

Za 2018. Godinu izrečeno je 71 kazne, 34 nedostataka licence i 1500 žalbi građana. Na osnovu 

izvršenih inspekcija situacija u javnim zdravstvenim institucija je bolja u poređenju sa privatnim, 

naročito higijene. Izazovi su mnogi, ali smo mi uspeli da kontrolišemo zdravstvene usluge u 

opštinama manjinskih zajednica, znači 30 opština izveštavaju svakog dana. Održana je inspekcija 

i u korektivnim centrima, imamo i regionalnu saradnju. Na inicijativu Inspektorata zdravstva 

Kosova formirana je Balkanska mreža zdravstvenih inspektorata, koju mi predvodimo. Mi ne 

tražimo prevelike plate već da budemo ravnopravni sa javnim sistemom. 

 

 

Inspektor zdravstva Diana Shehu- Devaja rekla je da glavna zabrinutost u vezi zakona o 

inspektoratu zdravstva je nadgledanje primene zakona vrše radnici sa nižom stručnom 

kvalifikacijom.  

Mi zahtevamo da specijalista ima koeficijent 5 a mi 5.1 jer smo nadzorni organ, zahtevamo 

dodatne uslove i da se tretiramo kao lekari.  Mi nadgledamo sve institucije Kosova i trebali bi da 

imamo naknadu za obrok kao i dežurstvo.  

 

Predsednica: Vi ste održali sastanak sa ministrom zdravstva, da li ste postigli neki sporazum? 

 

Inspektor zdravstva Diana Shehu –Devaja: ministar je nas podržao i rekao da smo rangirani 

kao inspektorat zdravstva sa koeficijentom 3.5.  štrajk je prekinut nakon što je dato obećanje da  

će koeficijent 3.5 biti dodat dodatak za rizićnost, spremnost, dežurstvo, ali mi zahtevamo i 

povećanje koeficijenta.  

 

Predsednica -  rekla je da je Komisija izradila amandman i dostavila funkcionalnoj komisiji za 

javnu administraciju, koji nije dobio podršku ove komisije, tako da ste rangirani sa koeficijentom 

3.5. 

 

Inspektor Advije Malaj rekla je da sa koeficijentom 3.5 oštećeni su specijalisti, jer su u istom 

nivou sa lekarima opšte prakse. Zakonom o platama, inspektorima zdravstva je određen 

koeficijent 3.5 kao  za lekare opšte prakse, ali mi smo specijaliste i mi smo oštećeni. 

 

Fatmire Kollqaku  rekla je da inspektori zdravstva zahteva školsku spremu, i od samog broja 

osoblja možemo shvatiti koliko se pridaje značaj inspektoratu.  

 

Bekim Haxhiu rekao je  da se komisija pružila da učini najbolje moguće. Zakon je usvojen sa 

manama i dobrim stranama koje sadrže Zakon. Što se tiče vašeg rada i plata mi smo dali svoje 

mišljenje kao parlamentarna komisija i vi ćete imati uvek našu podršku. 
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Haxhi Avdyli rekao je da je ovaj Nacrt zakona stvorio neravnopravnosti i nepravde. Moramo reći 

da su mogućnosti male za ispravke. Postoje mogućnost da u koliko bude vraćen zakon  da 

započne diskusiju. Mi smo izradili amandmane i naš amandman nije podržan. 

 

Flora Borvina rekla je da problem predstavlja ne dostavljanje zakona o inspektoratu. Što se tiče 

zakona o platama, isti može imati greški ali tokom velikog rada učinjeni su propusti koji mogu da 

se isprave, da nakon usvajanja zahtevamo izmenu i dopunu. 

 

Bekim Haxhiu znajući značaj inspektorata, ovde smo svi kolege. Ja sam uradio jedan amandman, 

ali unutar partije nije bilo jedinstva. U koliko se budio vratio zakon mi preuzimamo obavezu da 

kao komisija budemo jedinstveni u zahtevu za koeficijent 5. 

 

Načelnik Inspektorata zdravstva pri Ministarstvu zdravstva, Ardita Baraku: 
Ja ne osporavam značaj drugih inspektorata, ali mi imamo dodatni problem jer mi pripadamo 

institucijama. Ono što se može videti iz grafikona je numerična prezentacija, ali ako se pogleda u 

procentu javnih i privatnih institucija, inspektirano je oko 86% javnih institucija i 63 privatnih 

institucija.  

Nema administrativnih akata koji predviđaju licenciranje javnih institucija, znači administrativni 

akt se odnosi samo na privatne institucije.  

 

Fatmire Kollaqu rekla je da kada je zahtevan koeficijent za lekara specijalista kaže se da ovaj 

koeficijent za specijaliste koje rade u javnim zdravstvenim institucijama, na osnovu toga moglo je 

da se i vi obuhvatite, upravo zbog statusa koji vas ograničava kao civilni službenik. 

 

Drita Millaku rekla je da je dugo diskutovano da zakon o platama sadrži nedostatke, da je 

diskriminirao većinu institucija, takođe održi i greške. Mislim da politike u zdravstvu bile su 

pogrešne i tokom ove Vlade i ranijih vlada, jer sam broj inspektora, koji je mali, dokazuje koliko j 

dato značaja inspektoratu! 

 

Predsednica -  rekla je da o svemu što se danas govorilo i vaše zahteve dostavi ćemo ministru i 

ako je ministar rekao 50% mi ćemo insistirati da  se to odmah sprovede. . 

 

5. R a z n o . 

 

Predsednica -  da imamo zahtev komisije za zakonodavstvo za komisiju za zdravstvo za 

preduzimanje incijative za izmenu i dopunu Zakona o penzijskim šemama, finansirane od države. 

Kao što znate Zakon se nalazi u zakonodavnoj agendi i  doćiće na izmenu i dopunu. Mislim da 

nije bilo potrebe da nam se obraća komisija.  

 

Flora Brovina rekla je da komisije održavaju stalne sastanke sa predsednikom Skupštine. Što se 

tiče komisije ad-hoc, u pored toga što sam član ove komisije, nisam razumela zašto je formirana 

ova komisija za dužnost koju ima naša komisija ? 

 

Predsednica -  rekla je da naša komisija daje konačnu reč i ne vidim ništa loše ako nam neko 

pomaže. Što se tiče zakonodavne agende, nismo zakasnili u tom pravcu, i nismo nikada imali 

primedbe na naš rad.  
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Sednica je završena u  11:45.  
 

Izradilo:                                                                             Predsednica komisije, 

 

Osoblje za podršku komisije.                    

                                                                                                      Besa BAFTIU  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 


